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特高压骨干网架经济性分析  

摘要 

本项目通过分析特高压交流骨干网架的输电竞争力，对特高压骨干网架进行经济性分析。

以特高压骨干网架初步规划结论为基础，确定特高压骨干网架的建设规模与投资估算，作

为经济性分析的边界条件。按照“成本补偿，合理收益，合理分摊”的原则，测算交流特

高压骨干网架 2010 年、 2015 年和 2020 年送电华北、华中和华东电网的输电价格；特

高压直流输电工程针对单项工程测算输电价格。根据对各电源基地上网电价的测算，考虑

交流特高压骨干网架输电价格后，测算各煤电基地通过交流特高压骨干网架送电到受端电

网的到网电价。对于特高压直流工程，针对单项工程分别计算到网电价。对比到网电价和

当地电源上网电价，分析特高压交流骨干电网以及各直流输电工程的输电竞争力，判断输

电系统的经济性。  
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An Analysis of the Economic Characters for Extra-high-voltage Power Grid 

Abstract : This report analyzes the economical efficiency of EHV primary network by 

analyzing its competition of electric power transmission price. Base on the primary EHV 

network plan, the report estimates the construction scale and investment, which is used 

as boundary conditions of economical efficiency analysis. According to the principle of 

“cost compensation; reasonable income; reasonable apportionment”, the report 

estimates the transmission price of north, northeast and east of China in the year of 

2010,2015 and 2020; the transmission price of single EHV DC transmission project. After 

getting the transmission price of EHV AC network and the generation tariff of coal thermal 

plants base, the report calculates the electric power price to the received network, and 

compares it with the local generation tariff to judge the economical efficiency of 

transmission system.

版权所有(2000-2008) 国网北京经济技术研究院(原:国电动力经济研究中心) 

地址：北京宣武区白广路二条1号 邮编：100761 电话:(86-10)63416602 传真:(86-10)63416525 

 


